
S  účinností od 1.  7. 2023 se již nebudou 
obecní byty přidělovat na základě žádosti 
o přidělení bytu dle současných všeobecných 
podmínek, ale na základě licitací. Rada obce 
schválila Zásady pro licitaci bytů a  uzavíraní 
smluv o  nájmu bytů v  bytových domech ve 
vlastnictví obce Doubrava. S těmito zásadami 
je možné se seznámit na webové stránce 
obce Doubrava. 

O  volných bytech a  termínech licitace 
s  dalšími údaji týkajících se bytů budou ob-
čané informováni 15 dnů před licitací na 
úřední desce, informačních tabulích, webo-
vých stránkách obce. Všechny podané stá-
vající žádosti o  přidělení bytu pozbudou 
od 01.07. platnosti.

Marie Procházková, referent na úseku 
majetkové správy

V  předchozím vydání obecního zpravodaje 
jsem vás milí sousedé informovala, že rodiče 
mohou využít pro své děti, které navštěvují 
naši základní školu v  Doubravě, stomatolo-
gickou péči. Rodiče přihlásili 17 dětí, z důvodu 
nemoci jich bylo vyšetřeno 15. Dalších 14 žáků 
bylo ze základní školy ve Stonavě. Výsledky 
stomatologické péče nejsou potěšující. Pro-
hlídkou bylo zjištěno celkem 123 kazů. Více 
než 8 kazů mělo 12 dětí. Stomatologická kli-
nika Ajna dental clinic v Ostravě nabídla rodi-
čům, že si mohou telefonicky domluvit termín 
dalšího ošetření zubních kazů svých dětí. 
Pevně věřím, že této možnosti rodiče využijí 
v  co největším počtu a  děti budou mít zuby 
bez kazů. Personál Ajna dental clinic v Ostravě 

naše doubravské děti chválil. Byly vzorné, sta-
tečné, nikdo z nich neplakal a dokonce některé 
mezi sebou soupeřily, kdo z nich dříve usedne 
v  zubařském křesle. Dětem byla zubní péče 
poskytnuta zcela zdarma. Rodičům nevznikly 
žádné finanční náklady spojené s  dopravou, 
za preventivní prohlídku svých dětí ani za zá-
kladní výkony hrazené zdravotní pojišťovnou. 
Požádala jsem zaměstnankyni paní Marcelu 
Tyrlíkovou, zda by bylo možné, aby i naši ob-
čané se mohli na stomatologické klinice Ajna 
dental clinic v Ostravě zaregistrovat. Bylo pro 
mne velmi potěšující, když mi bylo odpově-
zeno kladně. Ano je tomu skutečně tak, kdo 
má z  doubravských občanů zájem o  sto-
matologickou péči svého chrupu, může se 
objednat telefonicky a  domluvit si termín 
vyšetření. Pro domluvení si termínu sto-
matologické péče pro děti i dospělé volejte 
telefonní číslo 601 104 064. Bude s vámi ko-
munikovat paní Marcela Tyrlíková, která vám 
poskytne veškeré potřebné informace. Pevně 
věřím, že nejen rodiče dětí ale i dospělí využijí 
této vzácné nabídky v  hojném počtu. Stejně 
jako rodiče dětí ani dospělí nebudou platit za 
základní výkony hrazené zdravotní pojišťov-
nou. Děkuji personálu stomatologické kliniky 
Ajna dental clinic v Ostravě za vyšetření našich 

doubravských dětí a  nabídku na pokračování 
jejich stomatologické péče. Také moc děkuji za 
nabídku stomatologické péče zubního chrupu 
dospělých. 

Jiřina Ferenčíková,  
starostka obce 

Nabídka stomatologické péče 

Veřejná sbírka obce Doubrava 
ZÁCHRANA KULTURNÍHO  

DĚDICTVÍ OBCE ZÁMKU DOUBRAVA 
a DOUBRAVSKÉ DŘEVĚNKY
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na účet 123-7683030277/0100.
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Obecní byty se budou přidělovat formou licitace
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Výstavba sítě veřejné splaškové kanalizace 
v  lokalitách Hranice a  Nová (U  Starostky) se 
blíží ke svému závěru, stoková síť je dokončena 
a  na ČOV proběhly technologické zkoušky. 
Přepokládaný termín pro předání dokonče-
ného díla, který je 4.5.2023, bude dodržen. 
V současné době se již připravují podklady pro 
podání žádostí o kolaudaci kanalizace a povo-
lení zkušebního provozu ČOV 400 na Hranicích 

a  ČOV 100 U  Starostky. Pro vlastníky napojo-
vaných nemovitostí je připravována písemná 
informace (návod) k  postupu při provádění 
kanalizačního napojení vč. administrativních 
úkonů s  tímto napojením souvisejících. Vlast-
níkům nemovitostí v lokalitách Hranice a Nová 
(U  Starostky) bude tento návod distribuován 
do schránky, bude také možnost si jej pře-
vzít na obecním úřadě – 1.  patro, dveře č. 13 

– stavební úřad. Připravují se rovněž Zásady 
pro poskytnutí daru pro občany Doubravy na 
úhradu částí nákladů spojených s realizací ka-
nalizační přípojky. Zásady pro poskytnutí daru 
budou předloženy k  projednání na zasedání 
zastupitelstva dne 14.6.2023. O  dalším po-
stupu budeme informovat.

Pavel Szostok

KALENDÁŘ SVOZU ODPADŮ V OBCI DOUBRAVA

Měsíc Svoz odpadů 
ze 120 l nádob

Svoz plastů, 
nápojových kartonů, 

kovových obalů, 
NÁDOBY SE ŽLUTÝM 

KLIPEM

Svoz papíru
MODRÉ 

KONTEJNERY

Svoz bioodpadu
HNĚDÉ  

NÁDOBY

Květen 3, 17, 31 25 4, 26 10, 24
Červen 14, 28 22 28 7, 21

Splašková kanalizace v obci Doubrava se dokončuje

Obec Doubrava vyhlašuje soutěž ve sběru 
tříděného odpadu. Jedná se o tyto složky se-
parovaného odpadu: plast, papír, sklo a bio-
odpad. Takto odevzdaný odpad ve sběrném 
dvoru v Doubravě bude použit k dalšímu vy-
užití. Odměněn bude občan obce Doubrava, 
který do sběrného dvora v Doubravě odevzdá 
nejvíce 50 l pytlů vytříděných sešlápnutých 
PET lahví, plechovek tetrapaku (v jednom 50 
l pytli), papíru, skla, bioodpadu (dle druhu 
odpadu každý v samostatném 50 l pytli). Sou-
těž je vyhlášena v  období od 3.  5. 2023 do 
15.  8. 2023. Obsluhou sběrného dvora bude 
jednotlivý vytříděný pytel s odpadem evido-
ván, předávající jeho množství potvrdí svým 
podpisem. 

Výsledky soutěže budou slavnostně vy-
hlášeny na Doubravských slavnostech v  so-
botu 19.  8. 2023. Nejlepší sběrači budou 

dle druhu vytříděného odpadu odměněni 
hodnotnými cenami!

Sběrný dvůr v  Doubravě je otevřen pro 
všechny občany obce Doubrava v  nastávají-
cím letním období od 01.04. do 31.10. v pon-
dělí od 8:00 do 12:00 hodin a  od 13:00 do 

17:00 hodin, ve středu od 13:00 do 17:00 
hodin a  v  sobotu od 8:00 do 12:00 hodin. 
V  letním období je sběrný dvůr uzavřen na 
Velikonoční pondělí a ve dnech státem uzná-
vaných svátcích.

Jiří Sznapka, odpadové hospodářství

Soutěž o nejlepšího sběrače a třídiče vyprodukovaného odpadu

Co jsme v roce 2022 udělali 
pro životní prostředí?
Díky svým obyvatelům se obec Doubrava může za rok 2022 pochlu-
bit výsledky sběru vysloužilého elektrozařízení předaného ke zpět-
nému odběru společnosti Elektrowin o  celkové hmotnosti 3,65 t. 
Každý obyvatel tak odevzdal průměrně 3,01 kg spotřebičů. 

Ušetřili jsme tak spotřebu elektřiny a snížili produkci skleníkových plynů. Ne-
spotřebovali jsme ropu, železnou rudu, měď a hliník, které jsou potřebné pro 
průmyslovou výrobu. Nahradili jsme je právě recyklací odevzdaných spo-
třebičů. Konkrétní přínos obyvatel vyčísluje Osvědčení o podílu na zlepšení ži-
votního prostředí, které na základě dosažených výsledků vystavil kolektivní 
systém pro sběr a recyklaci vysloužilých spotřebičů Elektrowin. Vyplývá z něj, 
že díky našim odpovědným obyvatelům došlo za rok 2022 k úspoře produkce 
CO2 o  43,51 tun. Tipnete si, kolik smrků pohltí 
stejné množství CO2? 17 ks!

Také nebylo nutné vytěžit a  spotřebovat 
2  136,94 litrů ropy. Představte si, že z  tohoto 
množství se pokryje spotřeba pohonných 
hmot auta např. na cestu z Prahy do Brna po 
dálnici D1 a to 80krát.

Došlo také k úspoře 21 998,07 kWh ener-
gie. Asi stejné množství, jako kdybychom 
spustili cyklus myčky nádobí 21  999 krát. 
Z odevzdaného množství spotřebičů se poda-
řilo vrátit do výroby 2 108,01 kg železa. Takové množství recyklovaného 
železa je možné použít pro výrobu 87 ks nových praček, aniž by bylo nutné 
těžit železnou rudu. Recyklací vysbíraných spotřebičů se také podařilo zís-
kat 73,26 kg mědi, což stačí pro ražbu 13 025 1€ mincí, nebo 89,73 kg hli-
níku, který by stačil na výrobu 5 983 plechovek o objemu 0,33 l.

Pamatujte! Elektrozařízení obsahuje nejen dále využitelné materiály, 
ale také škodlivé látky. Odhozením do popelnice se elektrozařízení nedo-
stanou k recyklaci, ale skončí nevyužité na skládce. Odevzdávejte spotře-
biče na sběrný dvůr, nebo poslednímu prodejci při zakoupení nového!

Váš ELEKTROWIN (zpracovala ŠH)
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NOVÉ WEBOVÉ STRÁNKY 
OBCE DOUBRAVA
V  průběhu května budou spuštěny nové 
webové stránky obce Doubrava. Adresa 
webu zůstává stejná www.doubrava.cz. 
Webové stránky obce si po letech bez-
chybného fungování zasloužily svou mo-
dernizaci. A to nejenom v oblasti designu, 
ale hlavním cílem byla přehlednost infor-
mací a  nové funkcionality. Stránky jsou 
nyní plně responzivní, což znamená rea-
gující na velikost okna a  zařízení, ve kte-
rém se stránky zobrazují. Stejně tak jsou 
v  souladu s  doporučeními pro zrakově 
postižené, splňují legislativní požadavky, 
GDPR atd.

Novinky na stránkách:
• Kalendář akcí. 
• Zaslání vzkazu. V případě, že v naší obci 

či přilehlém okolí narazíte na poškoze-
nou věc či jinou nepříjemnost, můžete 
nám prostřednictvím webových strá-
nek zanechat vzkaz. 

• Sekce pro zastupitele. Je určena pouze 
pro zastupitele a slouží k ukládání ma-
teriálů pro jednání rady a  zastupitel-
stva. Již tedy nebude muset být tištěno 
spousty materiálů v  papírové podobě 
a  ulehčí se tak nejen zaměstnancům 
úřadu, ale také životnímu prostředí. 

Samozřejmě se může stát, že po spuš-
tění stránek budeme řešit drobné ne-
dodělky. Pokud budete mít ke stránkám 
jakékoliv připomínky, neváhejte nám na-
psat. Třeba právě prostřednictvím nového 
okna pro zasílání vzkazů. Snad se vám 
nový web bude líbit a naleznete zde veš-
keré pro vás důležité informace. ŠH

Budoucnost Elektrárny Dětmarovice:
Ve hře je i malý modulární reaktor
Společnost ČEZ pracuje na nové koncepci 
lokality Elektrárny Dětmarovice, která teď 
kromě elektřiny dodává hlavně teplo pro 
obyvatele Orlové a  Bohumína. Po ukončení 
spalování uhlí zajistí teplo pro Orlovou a Bo-
humín plynové kotelny a  výkonné kogene-
rační jednotky, do budoucna je ve hře více 
variant. Jednou z nich je i vybudování malého 
modulárního reaktoru (SMR).

„Malé modulární reaktory nejsou náhradou 
velkých bloků, ale doplněním energetického 
mixu ČR jako vhodná náhrada uhelných elek-
tráren a  velkých tepláren. Program výstavby 
SMR znamená velkou příležitost pro českou eko-
nomiku – nabízí se výroba jaderných zařízení, 
podstatné zapojení do dodavatelského řetězce, 
vytvoření regionálního servisního a  tréninko-
vého centra. Abychom mohli těchto příležitostí 
využít, musíme jednat rychle,“ uvedl v  tiskové 
zprávě ČEZ Tomáš Pleskač, člen představen-
stva a ředitel divize nová energetika ČEZ.

V  lokalitě Elektrárny Dětmarovice budou 
v  příštích měsících probíhat intenzivní prů-
zkumné a  monitorovací práce. Teprve pak 
bude jasné, zda je areál vhodný pro umístění 
jaderného zdroje. Průzkumné práce budou 
zaměřené především na vyloučení existence 
aktivních tektonických zlomů, posouzení 
hydrogeologie území i  na analýzu podloží. 
Tato fáze prací bude ukončena na podzim 
tohoto roku, na ní pak budou navazovat 
další. Transformace nejaderné lokality v  ja-
dernou vyžaduje řadu průzkumných činností 

trvajících 3–5 let, až poté bude možné zahájit 
povolovací proces. 

Zeptali jsme se mluvčího ČEZ  
Vladislava Sobola
 Kdy by mohl v Dětmarovicích 
modulární reaktor vzniknout?

Ideálně někdy za 15, 20 let, kdy bude náš 
region potřebovat definitivně vyřešit energii 
a  teplo. Uhlí končí, na nějaký čas ho nahra-
díme plynem nebo biomasou, ale finální va-
riantou by mohl být právě malý modulární 
reaktor. 
 Jde tedy o poměrně vzdálenou 
budoucnost.

Ten čas, který potřebujeme, to je čas ne-
jen na průzkum a přípravu stavby, ale zároveň 
je to čas pro výrobce modulárních reaktorů, 
protože už sice existují první prototypy, ale 
že bychom mohli zítra objednat reaktor do 
Dětmarovic, v  takové fázi to zatím není. Na 
druhou stranu se teď uznávané světové firmy 
jako Rolc-Royce, EDF nebo Westinghouse 
a  další doslova předhánějí, která bude mít 
malý modulární reaktor jako první, a  který 
bude nejkvalitnější, takže se dá říct, už brzy 
budeme mít z  čeho vybírat. Pokud to mám 
převést na reálné podmínky v  Dětmarovi-
cích, čeká nás nejdříve dokončení průzkumu 
a když všechno dopadne dobře, tak příprava 
projektu, zajištění bezpečnosti a  samotná 
stavba, takže mluvíme zhruba o druhé polo-
vině třicátých let.

 Proč jsou jedním ze zvažovaných právě 
Dětmarovice?

My jsme původně vybrali více lokalit, 
všude jsme udělali první průzkum a nejlépe 
to dopadlo v Temelíně, v Tušimicích a právě 
v Dětmarovicích. Jednak díky technickému 
zázemí, které tady máme, a  taky proto, 
že náš region energii a  speciálně teplo 
potřebuje a  hlavně do budoucna bude 
potřebovat. 
 Ještě bude probíhat další průzkum, na 
co se v něm chce společnost zaměřit?

Zásadní je bezpečnost, takže teď musíme 
my vyloučit existenci aktivních tektonických 
zlomů, zaměřit se na hydrogeologii a  kom-
plexně vyhodnotit, jestli je areál opravdu tak 
vhodný, jak si zatím myslíme.
 Pokud by reaktor vznikl, co bude 
s uhelnou elektrárnou?

Uhelná elektrárna skončí tak či tak, je jen 
otázkou, za jak dlouho to bude, protože pro-
voz se nevyplatí ekologicky ani ekonomicky. 
Uhlí tady postupně vystřídá plyn a  obnovi-
telné zdroje, ovšem to zřejmě nebude finální 
řešení, tím by mohl být na konci třicátých let 
právě malý jaderný reaktor.

Red. ŠH

   Ilustrační model malého modulárního reaktoru.Ilustrační model malého modulárního reaktoru.

    Ilustrační model malého modulárního reaktoru. Ilustrační model malého modulárního reaktoru.
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VČELAŘI Z DOUBRAVY RÁDI 
POMŮŽOU ZAČÍNAJÍCÍM VČELAŘŮM
Vyrobit si domácí med je snem mnoha lidí. Včelařství ale určitě není 
jednoduché. V Doubravě funguje již 91 let spolek Český svaz vče-
lařů, z.s., základní organizace Doubrava, jejíž členové zasvětili vče-
lám velkou část svého volného času a  pro mnohé je to obrovský 
celoživotní koníček a poslání. Vždyť co by byl svět bez včel…. Bohu-
žel, nadšenců do této smysluplné práce je čím dál méně a včelařům 
chybí další generace, které by mohli předat své zkušenosti. 

Včelaření nevyžaduje 
každodenní práci a  pří-
tomnost u  včel, jako je 
tomu u většiny chovaných 
zvířat. S  menším počtem 
včelstev lze včelařit i  jen 
víkendově, v  případě již 
větších chovů je nutné si 
práci plánovat. Včelaření 
zabere spoustu volného 
času. Včelám se mu-
síme věnovat vždy, když 
to včely potřebují a  ne, 

kdy se to hodí nám. Každý, kdo někdy s  něčím novým začínal ví, 
že taková práce trvá i  dvakrát více času, včelaři chybí zkušenosti, 
praxe a návyky. Budete totiž do včel neustále nahlížet, pozorovat je 
a zkoušet první zásahy. Tím se ale zároveň nejvíc naučíte. Nejnároč-
nějším obdobím včelaře je cca doba od konce dubna asi do začátku 
září. V zimě je nutné se věnovat přípravě vybavení na další sezonu 
a především dalšímu vzdělávání. Samozřejmě velkou pomocí je mít 
vedle sebe někoho zkušeného, kdo včelám rozumí a  má bohaté 
zkušenosti…

Pokud máte o včelaření zájem a chtěli byste se o něm do-
zvědět něco víc, neváhejte kontaktovat předsedu místního 
včelařského spolku pana Jaroslava Bardoně, tel.: 603 387 520, 
e-mail: jaroslav.bardon@seznam.cz, který je ochoten jakkoliv 
pomoci a předat své dlouholeté zkušenosti.

Jaroslav Bardoň, předseda spolku včelařů

inzerce

„Hoří, má panenko“  
byla skvělá činohra
V  neděli 16.  dubna se sousedé společně 
vypravili do divadla Jiřího Myrona v  Os-
travě na divadelní představení „Hoří, má 
panenko.“ Patrně není nikdo, komu by ne-
byla známa česká filmová komedie z roku 
1967 v  režii Miloše Formana. Zcela jistě 
se vám vybaví hasičský ples, který nebyl 
až tak vydařený. Stejně jako v  kultovním 
filmu, tak i v divadelním představení do-
šlo na soutěž královny krásy, rozkradenou 

tombolu, ukradenou slavnostní sekyrku, 
kterou měl být obdarován její dlouholetý 
člen hasičského sboru i  na požár domu. 
Dějištěm bylo jeviště i hlediště. Diváci byli 
vtaženi do děje, vyzváni k tanci. Přímo na 
scéně se čepovalo pivo, naléval alkohol, 
tak jak to opravdu na skutečném plese 
chodí, dokonce bylo pivo nabídnuto di-
vákům. V  činohře byli obsazeni členové 
činohry a  souboru muzikálu Národního 

divadla moravskoslezského, 
ale také spousta neherců 
a  rodinných příslušníků. 
Během divadelního před-
stavení jsme byli vtaženi 
do děje, připadali jsme si, 
že jsme také na hasičském 
plese. Herci byli skvělí, re-
pliky byly vtipné a zábavné. 
Byl to pro nás velký zážitek. 
Děkujeme Nadaci OKD za 
finanční podporu divadel-
ního představení.

Jiřina Ferenčíková, 
starostka obce 

  Foto: archiv ND moravskoslezského.

Poděkování členů  
Western clubu  
Black & Brown
V  sobotu 18.  3.  jsme konečně po třech letech 
opět pořádali Josefovskou zábavu – country bál. 
K tanci nám opět hrála country skupina Šviháci 
a program jsme zajišťovali my členové Western 
clubu Black & Brown i naše děti. Návštěvnost nás 
moc potěšila, rádi jsme mezi tanečníky pozná-
vali známé tváře a potěšili nás ty nové. Věříme, 
že jste si to s námi užili stejně dobře jako my.

Velice děkujeme sponzorům z  Doubravy, 
kteří nám přispěli svými dary do tomboly a  to: 
řeznictví  – paní Kovaříková; Pekárna Komendir, 
s.r.o.; Restaurace Národní dům – paní Stablová; 
potraviny EMEL  – pan Oleš; krmiva a  zahrad-
nické potřeby – paní Daříčková; nehtová mode-
láž – paní Pěčonková; SZABO-BRUS, s.r.o. – pan 
Szabo; ZE-FA, s.r.o. – pan Faja; kadeřnictví Doub-
rava paní Kleinová, Zámecká stáj paní Kočířová; 
rodina Jachymčáková. Děkujeme.

Moc děkujeme obecnímu úřadu za podporu 
a  Vám, Doubravákům, kteří nám zachováváte 
věrnost a přicházíte se pobavit s námi. 

Těšíme se na příští rok zase kolem svátku 
Josefa. 

Za Western club Black & Brown  
Petra Pet Juránková
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to říká jedno z  mnoha přísloví. My jsme 
ale nezůstali za pecí. Stihli jsme si uklidit 
v  klubovně i  jejím blízkém okolí v  rámci re-
publikové akce Ukliďme Česko, vytvořili jsme 
velikonočního zajíčka na náměstí a  veliko-
noční radovánky jsme zakončili na výpravě 
do Lipné.

Do Lipné jelo celkem 20 dětí a  program 
měli tentokrát na starosti instruktoři. Stelča, 
Kuba, Zuzka, Terka, Nicol, duo Dominik, 
Viki a  Anička zajistili pod dohledem vedou-
cích pestrý program velikonoční výpravy. 

Nezaskočilo je ani nepříznivé počasí, se vším 
si poradili a večer nám všem bylo odměnou 
zpívání s kytarou. Na Lipnou přijela také ná-
vštěva z Petrovic a děti se tak mohly povozit 
na Kaštanovi a Princovi. Byl to pro prostě roz-
manitý a činnostmi nabitý duben. 

Za Pionýr, z.s. –  
17. pionýrskou skupinu Karviná  

Katka Jachymčáková

Duben, ještě tam budem…
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SSpolečenská polečenská kronikakronika

Zemřeli
Helena Kaizarová
Júlia Macurová

Pozůstalým vyjadřujeme 
upřímnou soustrast!

Vz pomínka
Odešla jsi od nás, ale v srdcích zůstáváš.
Dne 18. března 2023 nás 
navždy opustila naše 
milovaná manželka 
a maminka 
Helenka Kajzarová. 
Kdo jste ji znal, věnujte 
jí tichou vzpomínku. 
Nikdy nezapomene syn 
František a manžel Josef s rodinou.

Vz pomínka
Zdá se to jako chvíle, ale už je to rok, co 
nás dne 21. dubna opustila  
Anička Kochová. Vladek Koch, který by 
22. května oslavil 73 let, tu s námi není už 
5,5 roku. 
Děkujeme za vzpomínku, kterou jim oběma 
věnujete. Přemek a Ingrid s rodinami.

Sbor dobrovolných hasičů obce Doub-
rava zve všechny příznivce 

v sobotu 27. 05. od 15.00 hodin 
na zahradu hasičské zbrojnice, 

kde proběhne kácení májky spojené se 

SMAŽENÍM 
VAJEČINY.

Všechny srdečně zve výbor SDH

Ve středu 15. 3. ve 22:39 hodin byla naše 
jednotka povolaná k  požáru kuchyně 
v bytovém domě v Karviné na ul. Čajkov-
ského. Na místě zasahovali Kotas J., Še-
besta R., Dluhosz a Majer. V pátek 31. 3. ve 
13:50 hodin jsme byli povoláni na požár 
klestí v  neobydlené části lokality Dědina 
v  Doubravě. Zde zasahovali Šebesta R. 
a  Šebesta L. V  sobotu 18.  3.  se naši muži 
zúčastnili tradiční „Josefovské soutěže“ 
v  Rychvaldě. Na této specifické soutěži 
není nikdy předem známo, jakou trať po-
řadatelé vymyslí, přesto se nám podařilo 
vypořádat se s nástrahami tratě ze všech 
devíti družstev nejlépe a  v  soutěži jsme 
zvítězili.

Pavel Slávik, za VJ SDH Doubrava 

HASIČI 
DOUBRAVA

 POJEZ FEST – Gastrofestival
13.05. 2023 
Dolní oblast Vítkovice

Světové i české speciality na jednom místě 
v  podání kuchařů z  regionu. Čekají na vás 
live cooking show s ochutnávkami a spousta 
dobré muziky v podání skupiny Nedivoč.
Více informací na www.pojez.cz.

 KAVIJARO II.
13.05. 2023 
park Boženy Němcové Karviná, loděnice

Karviná vítá jaro, zkráceně KAVIJARO – to 
je projekt hrstky místních muzikantů, kteří 
stále hrajou i nehrajou – zároveň se pořádně 
dlouho nepobavili. Zahrají společně covery 
známých metalových vypalovaček.

 JARO NA DĚDINĚ
20. 05. 2023  
Valašské muzeum v přírodě,  
Rožnov pod Radhoštěm

Program zaměřený na ukázky pracov-
ních činností a řemesel úzce spojených s ži-
votem našich předků na vesnici v  jarním 
období. 
Více informací na www.nmvp.cz .

 NA JANTAROVÉ STEZCE
20. 05. – 21. 05. 2023 
Archeopark Chotěbuz

Vraťte se spolu s námi do raného středo-
věku! Po Jantarové stezce k nám přijedou dru-
žiny bojovníků a předvedou vám, jak se kdysi 
na hradišti žilo i jak se o něj bojovalo.
Více informací na www.
archeoparkchotebuz.cz .

 DNY MĚSTA ORLOVÁ
26. 05. – 27. 05. 2023 
Letní kino Orlová
Více informací na www.mesto-orlova.cz .

Kam vyrazit… 
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Vysoký počet požárů v objektech pro by-
dlení obecně souvisí mimo jiné i s tím, že se 
lidé cítí doma v bezpečí a podceňují drobné 
nehody, které mohou vést ke vzniku po-
žáru. Argumenty typu „Bydlím tady 20 let 
a  žádný požár jsem tu nezažil.“ a  „Dělám to 
tak odjakživa a nikdy se mi nic nestalo.“, ne-
jsou zárukou toho, že k požáru nemůže dojít. 
V  domácnostech se nachází spousta před-
mětů, které obsahují hořlavé látky (pohovky, 
nábytek aj.) a  velké množství elektrických 
spotřebičů (mobily, televize, počítače aj.), 
které mohou přispívat ke vzniku či šíření pří-
padného požáru.

Jedním z  nejrizikovějších míst v  naší do-
mácnosti je kuchyň. Nachází se v  ní velké 
množství různých spotřebičů, jež běžně po-
užíváme, a  které jsou potenciální příčinou 
vzniku požárů. Zejména pokud tyto spotře-
biče necháme bez dozoru či nedodržujeme 
bezpečnostní pokyny a  návody. V  žádném 
případě bychom neměli ponechávat bez 
dozoru vařící se jídlo na sporáku, tousto-
vače, rychlovarné konvice, fritovací hrnce aj. 
a  také umísťovat hořlavé předměty v  bez-
prostřední blízkosti otevřeného ohně nebo 
horkého povrchu. Velké množství požárů 

v  domácnostech souvisí právě s  vařením, 
kdy často zapomeneme, že jsme na sporáku 
nechali vařit jídlo, a ponecháme kuchyň bez 
dozoru. 

V  dalších místnostech naší domácnosti 
(obývací pokoj, ložnice, dětský pokoj aj.) by-
chom neměli umisťovat zapálené svíčky na 
hořlavý podklad a nechávat je bez dozoru. Při 
kouření cigaret a  odhazování nedopalků do 
odpadkových košů či jiných nádob dbejme 
na jejich dokonalé uhašení. Pozor bychom 
si měli dát rovněž na dodržování bezpečné 
vzdálenosti od lokálních tepelných spotře-
bičů, například při ustavování nábytku nebo 
sušení oděvů. Působením tepla může dojít 
k jejich vznícení.

Další místem, kde může také docházet ke 
vzniku požáru, jsou balkony a lodžie, zejména 
pokud jsou na nich skladovány hořlavé materi-
ály. Mysleme na to, že balkon nebo lodžie není 
skladiště, tento prostor není určen k odkládání 
nepotřebných věcí z  naší domácnosti. Nedo-
palek, který může zabloudit na balkon či lodžii 
z patra nad vámi, nebo odpálená zábavná py-
rotechnika, mohou rovněž způsobit požár. 

Nesmíme také zapomenout, že i za dveřmi 
našeho bytu, na společných chodbách, nám 

hrozí nebezpečí požárů v  případě, že je za-
stavíme různými skříněmi, botníky, krabicemi 
apod. Je to inspirace pro vandaly a nudící se děti. 

Je potřeba si uvědomit, že požáry v  do-
mácnostech si každý rok vyžádají desítky 
mrtvých, stovky zraněných a milionové škody 
na majetku. 

Nezapomeňte prosím, že i z Vaší domác-
nosti se může stát v  okamžiku zakouřená 
a  rozžhavená smrtící past. To, abyste se ne-
stali obětí i Vy, záleží jenom na Vás!

nprap. Ing. Kristýna Kocurová, 
koordinátorka  

preventivně výchovné činnosti

Nebezpečí požárů v domácnostech aneb aby doma nehořelo

    Požár obývacího pokoje následkem manipulace  Požár obývacího pokoje následkem manipulace 
s otevřeným ohněm (plamen svíčky).s otevřeným ohněm (plamen svíčky).

inzerce
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Děti mateřské školy navštívily v rámci spolupráce velikonoční tvořivé dílničky  
v základní škole, kde pro ně byla připravena spousta her a úkolů.

ZVE SENIORY NA PŘEDNÁŠKU

JAK SE NESTÁT OBĚTÍ TRESTNÉHO 
ČINU

přednáší Mgr. Yvona Havlásková
z Mediační a probační služby

v úterý 23. 5. 2023 od 15:00
do banketky v přízení

Národního domu v Doubravě
Občerstvení zajištěno | Vstupné zdarma

Společně pro Bohumínsko,
reg.č. CZ.03.02.01/00/22_008/0000224


